
Protokół nr XL
z XL Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 23 kwietnia 2010 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
        

                  Otwarcia XL sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy,
 Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich  Radnych, 
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Sołtysów oraz  wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. 
Zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie  w posiedzeniu  uczestniczy  15  radnych,  co  wobec  ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  Następnie, w związku ze smoleńską katastrofą, chwilą ciszy uczczono pamięć ofiar 
w Smoleńsku.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

             Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Uwag do 
porządku obrad nie wniesiono.  Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy 
radni.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2009 r.
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki. 
7. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
8 Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
9. Interpelacje i wolne wnioski.
10. Sprawy różne.
11. Zakończenia obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

           Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. Uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.
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Punkt 4  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010. 

  Zmiany w budżecie omówiła pani Skarbnik E. Bednik. Autopoprawka, którą  radni 
otrzymali przed sesją dotyczy zwiększenia wydatków inwestycyjnych. Wynika  ona z rozstrzygnięcia 
zapytania ofertowego na realizację zadania dotyczącego wykonania monitoringu wizyjnego na 
kompleksie boisk 
„ORLIK 2012”.

W zakresie dochodów zmiany polegają na dostosowaniu planu dochodów do faktycznie 
zrealizowanych:

1. Dochody bieżące zmienia się o kwotę 41 866, 00 zł
( są to dochody z opłat za użytkowanie wieczyste, z tytułu refundacji … oraz różne rozliczenia 
finansowe, w tym kary umowne od PRDiM – wykonanie wyroku sądu)

2. Dochody majątkowe zmienia się  o kwotę 12 848,00 zł
( są to wpływy z tytułu sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku byłej Agronomówki) 
W zakresie wydatków dokonuje się zmian:
1. wydatki bieżące o kwotę 300, 00 zł
2. wydatki majątkowe o kwotę 878,000,00 zł
Wydatki majątkowe dotyczą wprowadzonych zadań inwestycyjnych:
- pomoc finansowa dla Powiatu Bełchatowskiego,
- przebudowa drogi gminnej Nr 101156 E w miejscowości Kolonia Kaszewice- dł. ok. 500 mb,
- przebudowa drogi gminnej 101153E w miejscowości Wierzchy Kluckie- Wierzchy Parzeńskie- 
  dł. ok. 1.500 mb,
- przebudowa drogi gminnej 101151 E w miejscowości Strzyżewice- dł. ok. 1.500 mb- opracowanie
  dokumentacji projektowej,
- przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Podwódka- dł. ok. 1.400 mb,
- opracowanie dokumentacji projektowej „ Budowa dróg na oś. Leśnym” w miejscowości Kluki,
- przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Kolonia Kaszewice- dł. ok. 1.000 mb,
- przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Ścichawa- dł. ok. 1.400 mb,
- przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Zarzecze- dł. ok. 500 mb,
- instalacja monitoringu wizyjnego na obiekcie kompleksu boisk Moje Boisko- Orlik 2012.
Budżet Gminy po zmianach wynosi:
1. Dochody                                          10 592 495, 30 zł
w tym:
1) dochody bieżące                               9 385 090,00 zł
2) dochody majątkowe                          1 207 405,30 zł 

2. Wydatki                                           12 991 733,00 zł 
 w tym:
1) wydatki bieżące                               8 471 241,00 zł
2) wydatki majątkowe                          4 520 492,00 zł

Pytania i uwagi dotyczące proponowanych zmian w budżecie:
J. Konieczny- na poprzedniej sesji została zaplanowana budowa oświetlenia ulicznego przy drodze 
do kościoła w miejscowości Kluki. Dlaczego takie zadanie nie zostało wprowadzone do dzisiejszych 
zmian w budżecie?
Pan Wójt J. Rożnowski -   stan oświetlenia ulicznego w całej gminie jest na tyle zły, że 
w najbliższych latach konieczna będzie wymiana kompleksowa oświetlenia na terenie całej gminy. 
Nowe oświetlenie będzie wykonane już w innej technologii, w związku z tym działania zmierzające 
do rozbudowy istniejącego już oświetlenia spowodują konieczność ich wymiany w przyszłym roku. 
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Dlatego niezależnie  od sugestii  i  niezależnie  od miejscowości,  rozbudowa oświetlenia  ulicznego 
spotka się z rekomendacją odrzucenia pomysłu. Odzwierciedleniem takiego stanowiska jest dzisiaj 
przedstawiony projekt zmian w budżecie.
Radny B. Trzmiel nie zgodził się ze zdaniem Pana Wójta, argumentując tym, że inne gminy budują 
oświetlenia uliczne w takiej technologii jak dotychczas i nie ma możliwości aby to zmienić. Nie ma 
też gwarancji, że kompleksowa wymiana oświetlenia w naszej gminie nastąpi już za rok. W związku 
z tym radny wnioskował o wprowadzenie tego zadania do budżetu.
Pan Wójt-  wyjaśnił, iż takiego rodzaju inwestycja w tym roku będzie przeprowadzana w Gminie 
Drużbice.
Radny J. Konieczny-  zasugerował, że ten odcinek oświetlenia ulicznego  można by wykonać już 
według nowej technologii.
Radna Z. Dyła- czy gmina dostanie od zakładu energetycznego nakaz na wykonanie kompleksowej 
wymiany oświetlenia.
Pan Wójt- w zakresie częściowego remontu, którego wartość szacowana jest na około 30 tys. zł, 
taki nakaz już mamy w tej chwili.
Stanowisko Pana Wójta spotkało się również z poparciem radnych:
 Radny R. Śniady wyraził  podobne zdanie, że jeżeli  stoimy przed koniecznością kompleksowej 
wymiany, częściowy remont jest nie zasadny. Również radna I. Lewińska zgodziła się z opinią Pana 
Wójta, ponieważ stan oświetlenia wymaga wymiany wielu punktów oświetleniowych.
Radna  M.  Berendtz-  pytanie  dotyczące  kwoty  30  tys.  zł  wskazanej  w  projekcie,  która  jest 
przekazana  do  Starostwa  Powiatowego  na  budowę  chodnika  w  miejscowości  Nowy  Janów. 
Dlaczego 50 tysięcy otrzymane od Gminy Kleszczów nie jest przekazane?
Wójt  J.  Rożnowski- procedura  jest  taka,  że  my  tych  pieniędzy  nie  podejmujemy.  Będą  one 
bezpośrednio przekazane do Starostwa.
Więcej uwag do przedstawionych zmian w budżecie nie było. Za przyjęciem glosowało 12 radnych, 
3 było przeciwnych.

Uchwała Nr 14/XL/10
Rady Gminy Kluki

Z dnia 23 kwietnia 2010r.
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 5  -  Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2009r.

Uwagi i komentarze do budżetu za 2009rok:

Radna Z. Dyła – uwaga dotycząca zwiększania zatrudnienia w Gminnym Ośrodku Kultury 
(pracownik gospodarczy, wychowawca na świetlicy, pani dyrektor, księgowa).
Pan  Wójt  - zaproponował,  aby  do  dyskusji  na  temat  zatrudnienia  w  GOK  powrócić  w 
momencie kiedy będzie projektowany budżet na przyszły rok. Dlatego, że w obecnej sytuacji 
kiedy budżet  jest  już  wykonany,  dyskusje  na  temat  nakładów na  Dom Kultury  nie  będą 
wiążące. 
Radna I. Lewińska – sugestie dotyczące poświęcenia w przyszłości większej uwagi 
w kwestii budowy dróg, jej kosztów, projektów, ponieważ wykonanie jest daleko nie zgodne 
z oczekiwaniami. 
Radny B. Trzmiel – z jakich środków finansowana jest Komisja Alkoholowa?
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Pani Skarbnik E. Bednik –  Komisja Alkoholowa finansowana jest z  opłat za wydawanie 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.
Radny J.  Dymiński  –  pytanie  dotyczące  zwrotu  kosztów w ramach  prac  jakie  Komisja 
Infrastruktury poniosła w  związku z wyjazdami na  terenie Gminy Kluki.
Pani  skarbnik  wyjaśniła,  iż  uchwała  dotycząca  zwrotu  kosztów  wyjazdów  radnych 
najprawdopodobniej  była  podjęta w 2004 roku. Uchwała określa okoliczności oraz zasady 
zwrotu kosztów. Pani Skarbnik zobowiązała się sprawdzić treść uchwały i na kolejnej sesji 
udzielić wyczerpującej odpowiedzi.
Więcej  pytań  nie  było.  Za  przyjęciem  sprawozdania  wykonania  budżetu  za  rok  2009 
głosowali wszyscy radni.

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Kluki.

Przewodniczący  odczytał  treść  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Łodzi z dnia 12 kwietnia 2010r. :

1) uchwała II/72/2010 w sprawie opinii wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kluki 
o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy.

2) Uchwała II/73/2010 w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Kluki 
z wykonania budżetu za 2009 r.

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi zaopiniował pozytywnie 
wszystkie wnioski. Następnie przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Kluki głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 15/XL/10
Rady Gminy Kluki

Z dnia 23 kwietnia 2010r.
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7  - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

 W  tym punkcie porządku obrad nie były podejmowane żadne uchwały.

Punkt 8 -    Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

 
Odpowiedzi  na  wszystkie  pytania  dotyczące  bieżących  spraw  okresu 

międzysesyjnego, pan Wójt udzielił w Sprawach różnych porządku obrad.
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Punkt 9 i 10 - Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

       Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do rady Gminy Kluki:
1) zaproszenie od Stowarzyszenia „Moja Wieś – Mój Dom” w Kaszewicach na festyn majówkowy 
„I TY ZADBAJ O SWOJE ZDROWIE”, który odbędzie się 2 maja przy Sali OSP w Kaszewicach.
2) zarządzenie Wojewody Łódzkiego Nr 83/2010  z dnie 23 marca 2010 r. w sprawie ustalenia 
liczby radnych wybieranych do Sejmiku Województwa Łódzkiego, rad powiatów oraz rad gmin w 
województwie łódzkim.
3) pismo od Komisarza  wyborczego w Piotrkowie Trybunalskim dotyczące zasad dokonywania 
zmian w podziale gmin na okręgi wyborcze.
4) wniosek od Dyrektora Szkoły w Kaszewicach – Anny Płomińskiej o uwzględnienie w budżecie 
szkoły środków w kwocie 12 tys. zł. z przeznaczeniem na przebudowę  części korytarza, gabinetu 
dyrektora i pomieszczeń ksero na salę lekcyjną.
5) wniosek od dyrektora szkoły w Kaszewicach – Anny Płomińskiej o usunięcie drzew rosnących 
przed budynkiem szkoły. 
6) lista  mieszkańców wsi Trząs  wyrażających zgodę na otwarcie  kopalni  kruszywa naturalnego 
piasku, na udokumentowanym złożu w obrębie wsi Zarzecze.

Po omówieniu odczytanych pism w dalszej części obrad radni podjęli następujące tematy:
Radny R. Śniady –  zaleceniem Sanepidu w szkole w Parznie niezbędny jest remont w zakresie 
wymiany  drzwi  i  podłóg.  Sugestią  Komisji  rewizyjnej  jest  wykonanie   remontu  w  Szkole 
Podstawowej  w  Parznie.  Natomiast  w  Kaszewicach  jedynie  wykonanie  rozbudowy  jednej  sali 
lekcyjnej a kompleksowy remont przełożyć na kolejny rok.
Radny J. Konieczny- uwaga dotycząca parkanu wokół boiska ORLIK, który już jest uszkodzony. 
Radni omówili również wszystkie kwestie dotyczące boiska, między innymi ogrodzeń, konserwacji 
podłoża, szatni oraz terenu poza płytą boiska. 
Pan Wójt  wyjaśnił,  że  w  najbliższym czasie  odbędzie się  spotkanie  z  wykonawcą  na  którym 
zostanie określony termin kompleksowego naprawienia wszystkich usterek. 
Radna Z. Dyła – uwaga dotycząca oświetlenia ulicy szkolnej na osiedlu Leśnym w m-ci  Kluki. 
Oświetlenie  obciąża  szkołę  kosztami  zakupu  energii.  Ponad  to  oświetlenie  jest  włączone  do 
późnych godzin nocnych.   W związku z poruszonym tematem oświetlenia  ulicznego,  Pan Wójt 
zaproponował, aby ustalając godziny w których to oświetlenie będzie działać, należy to ustalić dla 
wszystkich miejscowości jednakowe. Również  zwrócił się z prośbą do rady o wskazanie godzin w 
których także oświetlenie powinno działać. Wówczas zostanie zlecone konserwatorowi ustawienie 
zegarów.  Propozycje  i  zdania  radnych  były  znacząco  różne.  W  konsekwencji  jednak  ustalono 
godziny działania oświetlenia na 20:30 do 1:00.

Kolejnym tematem omawianym w tym punkcie porządku obrad była kwestia budowy 
i  naprawy  dróg.  Przewodniczący  Rady G.  Augustyniak  skierował  pytanie  do  Pana  Wójta 
dotyczące drogi w m-ci Laski.
Wójt J. Rożnowski  przypomniał, iż projekt uchwały o zmianę kategorii dróg został przesłany do 
Starostwa powiatowego,  celem zaopiniowania.  W momencie  kiedy ten projekt  wróci  i  zostanie 
przez radę uchwalony, zostanie przekazany do zatwierdzenia Wojewodzie.
Zdaniem radnego J. Koniecznego, w powracającej sprawie drogi w Laskach należy niezwłocznie 
znaleźć  jakąś  alternatywę  i  nie  odkładać  problemu z roku na rok,  ponieważ mieszkańcy mają 
kłopoty z dojazdem do własnych posesji.
Radna  D. Stankowska – pytanie dotyczące terminu naprawy drogi w m-ci Ścichawa oraz metod 
naprawy dróg asfaltowych.
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Odpowiedzi  udzielił kierownik referatu Pan P. Turniak. Bieżące remonty i naprawy dróg właśnie 
się  rozpoczęły  od  miejscowości  Laski,  Roździn  i  Osina.  Pozostałe  drogi  sukcesywnie  będą 
remontowane  już  od  przyszłego  tygodnia.  Istnieją  dwie  technologie  naprawy  dróg:  1.metoda 
tradycyjna bez wycinania tzn. wyczyszczenie konstrukcji uszkodzonej, zalanie i utwardzenie; 
2. powierzchniowe utrwalenie tzn. wyczyszczenie i wysypanie grysem asfaltowym.
Radny S. Gil – prośba o wystąpienie do Starostwa Powiatowego o naprawę dróg powiatowych, 
które  niejednokrotnie są w gorszym stanie niż drogi gminne.

Punkt 11   -     Zakończenia obrad.

O godzinie 14:50 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

………………………………….                                                         ……………………………
Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                      Przewodniczący Rady
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